

بسم الله الرحمن الرحيم

السيرة الذاتية والعلمية :

1. الاسم : د. شاكر حسين دموم الشطري .
2. التولد : ذي قار/ الشطرة / 1966.
3. الحالة الاجتماعية : متزوج .
4. البريد الإلكتروني shakerdamdoom@yahoo.com
5. تاريخ التعيين في جامعة ذي قار: كلية الآداب - قسم التاريخ. بموجب الأمر الجامعي المرقم 5710/9/7 المؤرخ في 27 /9 /2006 بناءً على الأمر الوزاري المرقم 20868 والمؤرخ في 18/9/2006.
6. حاصل على شهادة الماجستير من جامعة بغداد / كلية الآداب / 2006 بموجب الأمر الجامعي المرقم 1709 والمؤرخ في 6/4/2006 . عنوان الرسالة ((الشطرة في أواخر العهد العثماني 1881-1917)) .
7. حاصل على شهادة الدكتوراه من جامعة بغداد / كلية الآداب / 2012. بموجب الأمر الجامعي المرقم 6325/47 والمؤرخ في 6/12/2012. عنوان الأطروحة ((السياسة العثمانية تجاه العشائر العراقية 1869-1914)) .
8. حصل على لقب مدرس بتاريخ 12/12/2012 بموجب الأمر الجامعي المرقم 4847/54/7 والمؤرخ في 12/12/2012
9. عضو لجنة استلام الأعمال المنجزة في كلية الآداب / جامعة ذي قار .
10. عضو لجنة المتابعة والتنسيق في كلية الآداب / جامعة ذي قار .
11. عمل في مجلة آداب ذي قار العلمية المحكمة التي تصدرها كلية الآداب / جامعة ذي قار كمشرفاً على طباعتها .
12. عمل باللجان المتفرعة من القسم: (اللجنة الإمتحانية ، اللجنة الثقافية ، اللجنة العلمية).
13. عضو جمعية المؤرخين والآثاريين في العراق .
14. عضو نقابة المعلمين العراقيين.
15. ساهم في معظم مؤتمرات الكلية وندواتها العلمية .
16. محاضر في الندوات التي يقيمها الإشراف التربوي في الشطرة .
17. محاضر في البيت الثقافي العراقي في الشطرة .
18. تدريسي لمادة تاريخ العراق الحديث في قسم التاريخ – كلية الآداب – جامعة ذي قار .
19. له العديد من المشاركات في المؤتمرات والندوات العلمية التي عقدت في الجامعات العراقية .
20. شارك في الجلسة الثالثة لمهرجان مصطفى جمال الدين السنوي الرابع بالتعاون مع جامعة ذي قار / كلية الآداب بتاريخ 15/3/2013 .
21. ساهم في المعرض الوثائقي الأول الذي أقامته مؤسسة شهداء ذي قار وبالتنسيق مع كلية الآداب / قسم التاريخ بتاريخ 22/5/2013 .

22. مديراً لوحدة التطوير والتعليم المستمر في كلية الآداب / جامعة ذي قار بموجب الأمر الإداري المرقم 1943/54/7 المؤرخ في 2013 /9/23 .
23. عضو الهيكلية الإدارية لاستحداث كلية التربية للبنات في جامعة ذي قار في مدينة الشطرة بموجب الأمر الجامعي المرقم 7373/54/7 والمؤرخ في 2014/6/2 .
24. عضو ارتباط وممثل عن جامعة ذي قار مع بيت الحكمة بموجب الأمر الإداري المرقم 11711/54/7 والمؤرخ في 2014/9/15 .
- أهم البحوث المنشورة :**

1. التنقيبات الأجنبية في الشطرة خلال العهد العثماني .
2. الإدارة البريطانية في سوق الشيوخ 1915-1918 .
3. العراق في ظل حكم مدحة باشا (1869-1872) .

البحوث المنجزة :

1. موقع العشائر العراقية في المصادر البريطانية خلال العهد العثماني . عدد خاص بأبحاث المؤتمر العلمي الدولي السادس لكلية التربية جامعة واسط للمدة من 10 – 11 نيسان 2013. ص332-342.
2. الشيخ عبد السلام البارزاني ودوره السياسي في العراق (1908-1914) .
3. الإدارة البريطانية في الشطرة 1918-1920 .
4. موقف أهالي المنتفق من عرش العراق عام 1921 .
5. نامق باشا ودوره العسكري والسياسي في تاريخ العراق الحديث .
6. الدور التاريخي للسريان في المنتفق عائلة سركيس إنموذجاً .
7. الدور السياسي للفتنصل البريطاني وارانكتون في إيالة طرابلس الغرب .
8. دور عشائر المنتفق في مواجهة الاحتلال البريطاني للعراق 1914-1918 .
9. التنقيبات الأجنبية لأثار ذي قار خلال القرن التاسع عشر وبداية القرن العشرين .

التقويم العلمي :

بحوث المجالات	تقويم بحث مقدم من مجلة آداب ذي قار تحت عنوان (موقف نواب لواء المنتفق من القضايا الاقتصادية في العراق) .
الرسائل الجامعية	تقويم رسالة ماجستير من كلية التربية للعلوم الإنسانية في جامعة ذي قار تحت عنوان (الواقع الصحي في لواء الناصرية 1958-1968) .

المؤتمرات والندوات العلمية:

1. المؤتمر الذي عقد في جامعة ذي قار تحت عنوان (ذي قار بين التراث والمعاصرة) للفترة من 17- 18 كانون الثاني 2007 .
2. الندوة الثقافية التي أقامها المنتدى الثقافي الحر في ذي قار خلال شهر مايس 2008 .
3. المؤتمر الذي عقد في جامعة ذي قار تحت عنوان (إبراهيم الخليل نبوة وتاريخ وحضارة) للفترة من 22- 23 تشرين الأول 2008 .
4. الندوة العلمية المقامة في كلية الآداب/ جامعة ذي قار بتاريخ 22/4/2010.
5. الندوة العلمية الأولى التي أقامها مركز ذي قار للدراسات التاريخية والآثرية تحت عنوان (آثار ذي قار بين الواقع والطموح) في 29/3 / 2011 .
6. المؤتمر العلمي الدولي السادس الذي أقامته كلية التربية في جامعة واسط بتاريخ 10- 11/4/2013 .
7. المؤتمر العلمي الدولي لكلية الآداب / جامعة الكوفة للمدة من 24- 25/4/2013 .
8. المؤتمر السنوي الذي أقامه قسم الدراسات التاريخية في بيت الحكمة بالتعاون مع كلية الآداب / جامعة ذي قار للمدة من 4- 5 / 12 / 2013 .

كتب الشكر والشهادات التقديرية:

1. شكر وتقدير من رئيس الجامعة بموجب الأمر الجامعي المرقم 1029/1/1 بتاريخ 26/2/2007 .
2. شكر وتقدير من رئيس الجامعة بموجب الأمر الجامعي المرقم 3539/1/1 بتاريخ 28/5/2008 .
3. شكر وتقدير من رئيس الجامعة بموجب الأمر الجامعي المرقم 7450/54/7 بتاريخ 23/10/2008 .
4. شكر وتقدير من رئيس الجامعة بموجب الأمر الجامعي المرقم 8746/1/1 بتاريخ 1/9/2010 .
5. شكر وتقدير من رئيس الجامعة بموجب الأمر الجامعي المرقم 4477/1/1 بتاريخ 17/4/2011 .
6. شهادة تقديرية في الدورة التأهيلية التربوية التي أقامتها شعبة التطوير والتعليم المستمر في رئاسة جامعة ذي قار للفترة من 3 - 18/3/2013 .
7. شهادة تأهيلية تربوية بموجب الأمر الإداري المرقم 4952/54/7 بتاريخ 2/4/2013 .
8. شهادة دورة الترقيات العلمية بموجب الأمر المرقم 6/54/7 بتاريخ 13/3/2013 .

9. شهادة كفاءة تطبيقات الحوسبة والمكتبة الافتراضية للفترة من 2013/2/10 ولغاية 2013/2/21.
10. شهادة امتحان الكفاءة بالحاسبات من جامعة بغداد / كلية اللغات بتاريخ 2006/3/14 بموجب الأمر الإداري المرقم 394 بتاريخ 2006/3/26 .
11. شكر وتقدير من كلية الآداب – جامعة الكوفة بموجب الأمر الإداري المرقم 82 /2 والمؤرخ في 2013 /4 /24 .
12. شهادة تقديرية خلال المشاركة في المؤتمر العلمي الدولي لكلية الآداب / جامعة الكوفة للمدة من 24- 2013/4/25 .
13. شهادة تقديرية من بيت الحكمة خلال المشاركة في المؤتمر العلمي السنوي لقسم الدراسات التاريخية الذي عقد للمدة 4- 2013 /12 /5 .

CV and scientific:

1. Name: Dr. Shaker Hussein Damdoom Al-Shatri.
2. nascent: Thi Qar / Shatra / 1966.
3. Marital status: Married.
4. E-mail: shakerdamdoom@yahoo.com
5. Date of appointment at the University of Thi Qar: College of Arts - History Department. Under the university is No. 7/9/5710 dated 27/9/2006 based on the Ministerial Order No. 20 868, dated 18/9/2006.
6. holds a master's degree from Baghdad University / College of Arts / 2006 under the university is No. 1709, dated 6/4/2006. Title ((Al - Shatra in the late Ottoman period from 1881 to 1917)).
7. He holds a doctorate from the University of Baghdad / College of Arts / 2012. Under the university is No. 47/6325, dated 6/12 / 2012. Title thesis ((Ottoman Policy Towards Iraqi Tribes 1869-1914)).
8. earned a teacher title on 12.12.2012 under the university is No. 7/54/4847 dated 12.12.2012
9. member of the Committee on the work done the receipt of College of Arts / University Thi Qar.
10. Member of the Committee follow-up and coordination in the College of Arts / University Thi Qar.
11. Action in the Journal of Scientific of Arts Thi Qar Court issued by the College of Arts / University Thi Qar superintend to print that.
12. Action Committees of branching section: (exam Committee, Cultural Committee, the Scientific Committee).
13. Member historians and archaeologists Association .
14. Member of the Iraqi teachers union.
15. contributed to most of the college of scientific conferences and seminars.
16. lecturer at seminars hosted by the Educational Supervision Shatra.
17. Lecturer at the Iraqi Cultural House Shatra.
18. teaching material for the modern history of Iraq Department of History - College of Arts - University Thi Qar .
19. Many of his posts scientific conferences and symposia held in Iraqi universities.

20. Take part in the third session of the festival Mustafa Jamal al-Din fourth annual collaboration with the Thi Qar / College of Arts University on 15/3/2013.
21. contributed to the first documentary exhibition held Martyrs Foundation Thi Qar and in coordination with the College of Arts / Department of History on 22/5/2013.
22. Director of the Development Unit and Continuing Education College of Arts / University Thi Qar under Administrative Order No. 7/54/1943 dated 23/9/2013.
23. Member the administrative structure for the development of the College of Education for Women in Thi-Qar University in the city of Shatra under the university is No. 7/54/7373 dated 02/06/2014.
24. Member Correlation and a representative of the University of Thi Qar, with the Beit Alhikma (House of Wisdom) under Administrative Order No. 7/54/11711, dated 15/09/2014.

The most important published research:

1. Foreign excavations Shatra during the Ottoman era.
2. British administration Suq al-Shuyukh 1915-1918.
3. under the rule of Madhat Pasha (1869-1872).

Research carried out:

1. Iraqi tribes site British sources during the Ottoman era. Number of special research Sixth International Scientific Conference of the College of Education University of Wasit for the period from April 10 to 11 2013 .PP 332-342..
2. Sheikh Abdul Salam Barzani and political role in (1908-1914).
3. British administration Shatra 1918-1920.
4. the position of the people of Muntafiq from the throne of Iraq in 1921.
5. Namik Pasha military and political role in Iraq's modern history.
6. Historical role of Assyrians in Muntafiq Sarkis family model.
7. The political role of the British Consul and Warrington in Eyalt Tripoli.
8. Muntafiq role of clans in the face of the British occupation of Iraq from 1914 to 1918.
9. foreign excavations of the effects Thi Qar during the nineteenth century and early twentieth century.

Calendar of scientific:

Magazines calendar search provider of magazine of Arts Thi Qar titled Research (Position deputies Muntafiq of Economic Issues).

Theses calendar Master a thesis from College of Education for the Humanities at the University Thi Qar under the title (the Health Situation in the District of Nasiriyah 1958-1968).

Scientific conferences and symposia:

1. Conference held at the University Thi Qar under the title (Thi Qar between heritage and contemporary) for the period from January 17 to 18, 2007.
2. Cultural Symposium hosted by the Cultural Forum in Thi Qar free during the month of May, 2008.
3. Conference, which was held at the University Thi Qar under the title (Abraham prophecy, history and culture) for the period from 22 - 23 October , 2008.
4. scientific symposium held at the College of Arts / University Thi Qar dated 22/4/2010.

5. The first scientific symposium hosted by the Thi Qar Center for Studies of historical and archaeological under the title (the effects of Thi Qar between reality and ambition) 29/3/2011.
6. Sixth International Scientific Conference held by the Faculty of Education at the University of Wasit on 10- 11/4/2013.
7. International Scientific Conference of the Faculty of Arts / University of Kufa for the duration of 24- 25/4/2013.
8. Annual Conference held by the Department of Historical Studies the House of Wisdom in collaboration with the College of Arts / University Thi Qar for the duration of 4- 5/12/2013.

Wrote thanks and appreciation certificates:

1. Acknowledgement of the president of the university under the university is No. 01/01/1029 dated 26/2/2007.
2. Acknowledgement of the president of the university under the university is No. 1/1/3539 dated 28/5/2008.
3. Acknowledgement of the president of the university under the university is No. 7/54/7450 dated 23/10/2008.
4. Acknowledgement of the president of the university under the university is No. 1/1/8746 dated 1/9/2010.
5. Acknowledgement of the president of the university under the university is No. 1/1/4477 dated 17/4/2011.
6. A certificate of appreciation in the educational qualifying session set up by the development and Continuing Education Division at the head of the University Thi Qar for the period from 3 - 18/3/2013.
7. certificate of educational qualification under Administrative Order No. 7/54/4952 dated 2/4/2013.
8. Certificate of scientific promotions cycle under the command No. 7/54/6 dated 13/3/2013.
9. Certificate efficient computing applications and virtual library for the period from 10/2/2013 until 21/2/2013.
10. Certificate of competency exam computers from Baghdad University / College of Languages on 14/3/2006 under Administrative Order No. 394 dated 26.03.2006.
11. Acknowledgement from the College of Arts - University of Kufa under the administrative No. 2/82 dated 24.4.2013 it.
12. A certificate of appreciation by participating in the International Scientific Conference of the College of Arts / University of Kufa for the duration of 24- 25/4/2013.
13. A certificate of appreciation from the House of Wisdom by participating in the annual scientific conference of the Department of Historical Studies, which was held for a period of 4- 5/12/2013.